
Protokół Nr 6.2024

                                          z obrad Sesji Rady Gminy Dubicze Cerkiewne,

 która odbyła się w dniu 10 października 2024r.

w sali widowiskowej Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Dubiczach

Cerkiewnych.

Stan rady - 15

W sesji wzięło udział 15 radnych.

1. Jerzy Karpiuk – przewodniczący Rady

2. Tomasz Sajewicz – wiceprzewodniczący Rady

3. Paweł Surel

4. Irena Kiryluk

5. Wiktor Kendyś

6. Michał Kot

7. Mikołaj Leoniuk

8. Aleksy Troc

9. Emilia Simoniuk

10. Maria Gawryluk

11. Wojciech Siegień

12. Adam Korcz

13. Wieczysław Korch

14. Nina Oksentiuk 

15. Irena Szymaniuk

   W obradach ponadto uczestniczyli:

1. Pan Leon Małaszewski – Wójt Gminy

2. Pani Irena Niegierewicz – Sekretarz Gminy

3, Tomasz Gwoździk – Skarbnik Gminy

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Karpiuk o godz.  13:15 otworzył   6  zwyczajną  Sesję  Rady
Gminy.  Stwierdził  obecność  15  radnych,  co  umożliwia  podejmowanie  prawomocnych  uchwał.
Przywitał radnych  oraz wszystkich pozostałych uczestniczących w sesji (listy obecności radnych i
gości uczestniczących w obradach stanowią załącznik do protokołu). 

Do punktu 2

Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Jerzy  Karpiuk  odczytał   porządek  obrad,  który  brzmi
następująco:

1. Otwarcie sesji.
2. Przyjęcie porządku obrad
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.



4. Interpelacje i wnioski radnych. 
5.Podjęcie uchwał w sprawie:
a) zmian w budżecie gminy na 2024 rok
b) przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy Dubicze Cerkiewne.
c) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.
d) wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji za pośrednictwem 
Wojewody Podlaskiego o zmianę rodzaju miejscowości Pasieczniki Małe z „przysiółka wsi 
Witowo” na „wieś”.
e) wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji za pośrednictwem 
Wojewody Podlaskiego o zmianę rodzaju miejscowości Piaski z „przysiółka wsi Długi Bród” na 
„wieś” 
f) wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji za pośrednictwem 
Wojewody Podlaskiego o zmianę rodzaju miejscowości Siemiwołoki z „przysiółka wsi Jagodniki” 
na „kolonię”
g) pozbawienia drogi nr 108697B dotychczasowej kategorii drogi gminnej i zaliczenia jej do 
kategorii dróg powiatowych.
h) zmiany uchwały w sprawie  "Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiu 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Dubicze Cerkiewne w 2024 roku"
6. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami
7. Sprawy różne
8. Zamknięcie 6 Sesji Rady Gminy.
 
Wójt Gminy zaproponował wykreślenie z porządku obrad uchwały dotyczącej pozbawienia drogi nr
108697B dotychczasowej kategorii drogi gminnej i zaliczenia jej do kategorii dróg powiatowych a
w to miejsce wprowadzić uchwałę w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Dubicze Cerkiewne na    lata 2024-2030.
Po zmianie porządku obrad przedstawia się on następująco:

1. Otwarcie sesji.
2. Przyjęcie porządku obrad
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Interpelacje i wnioski radnych. 
5. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dubicze Cerkiewne na    lata 2024-2030
b) zmian w budżecie gminy na 2024 rok
c) przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy Dubicze Cerkiewne.
d) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.
e) wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji za pośrednictwem 
Wojewody Podlaskiego o zmianę rodzaju miejscowości Pasieczniki Małe z „przysiółka wsi 
Witowo” na „wieś”.
f) wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji za pośrednictwem 
Wojewody Podlaskiego o zmianę rodzaju miejscowości Piaski z „przysiółka wsi Długi Bród” na 
„wieś” 
g) wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji za pośrednictwem 
Wojewody Podlaskiego o zmianę rodzaju miejscowości Siemiwołoki z „przysiółka wsi Jagodniki” 
na „kolonię”
h) zmiany uchwały w sprawie  "Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiu 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Dubicze Cerkiewne w 2024 roku" 
6. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami
7. Sprawy różne
8. Zamknięcie 6 Sesji Rady Gminy.
Rada Gminy w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła zaproponowany  porządek obrad.



Do punktu 3

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół z poprzedniej sesji znajduje się na

stoliku protokolanta.  Stwierdził  on, że jeżeli do końca sesji nie zostaną zgłoszone poprawki lub

uwagi będzie uważał, że protokół został przyjęty. 

Do punktu 4

Radni zgłosili następujące interpelacje, wnioski i zapytania:

1. Radny Wojciech Siegień zgłosił następujące wnioski: 

- zaprosić na sesję posła PO  Krzysztofa Truskolaskiego

- zaprosić na sesję posła PO  Macieja Żywno

- zaprosić na sesję Dyrektora PGE

- wystosować pismo do operatorów sieci o zwiększenie mocy nadawania nadajników wszystkich

sieci telekomunikacyjnych

-  odkrzaczyć drogę  gminną Jelonka –cmentarz

2. Radna Irena Szymaniuk zgłosiła następujące wnioski:

–  wybudować plac zabaw  w Grabowcu
-  wyremontować balustradę przy  świetlicy wiejskiej w Grabowcu

3. Radny Wieczysław Korch zgłosił następujące wnioski:

– wybudować  plac zabaw w miejscowości Witowo
- odkrzaczyć drogę Stacja –Witowo - Pasieczniki Małe

4.  Radny Michał  Kot zgłosił następujące wnioski:
- na zakręcie drogi powiatowej w Istoku  do drogi wojewódzkiej  Kleszczele - Hajnówka koło p. Lundy 
ustawić znak ograniczenia prędkości lub na drodze  położyć przeszkodę ograniczającą ruch

5.  Radny Adam   Korcz zgłosił następujące wnioski:
- wyciąć drzewa na drodze gminnej nr 99 w Tofiłowcach. Geodeta wyznaczył granicę między drogą o  
działką.

6.  Radny Tomasz Sajewicz zgłosił następujące wnioski:
- przygotować uchwałę o częstotliwości wywozu nieczystości ciekłych uzgadniając  jej treść z Sanepidem

  - wybudować plac zabaw w miejscowości Wiluki
  -  zebrać pozostałości po uchodźcach, gdyż wzdłuż drogi leżą ubrania, namioty, buty

     -  ustawić lustro w Długim Brodzie w innym miejscu niż jest obecnie
7. Radny Aleksy Troc  zgłosił następujące wnioski:

- naprawić pobocza drogi ze Starego Kornina w kierunku cmentarza. W miejscu tym na odcinku do 
biogazowni kruszy się asfalt.
- wystąpić do Konserwatora Przyrody o środki finansowe na załatanie dziur i naprawę dróg zniszczonych
przez bobry

8. Radny Jerzy Karpiuk  zgłosił następujące wnioski:
     - rozbudować sieć połączeń internet+telefonia komórkowa - wystąpić do Ministra Cyfryzacji( dotacja 
100%)
      -  naprawić pobocza drogi powiatowej z Bielska Podlaskiego do Wojnówki
9. Radny Leoniuk Mikołaj  zgłosił następujące wnioski:
- obkosić rzekę Orlanka - 



10. Radny Wiktor Kendyś  zgłosił następujące wnioski:
-  wystąpić o umożliwienie odstrzału na wilki

Do punktu 5

Przed przystąpieniem do głosowań nad uchwałami salę opuściła radna Irena Kiryluk.

Do   podpunkt  u a  

Przewodniczący Rady przedstawił  projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Dubicze Cerkiewne na    lata 2024-2030
Projekt uchwały został omówiony na komisji Rady Gminy pytań nie zgłoszono.  Projekt po 
odczytaniu został poddany pod głosowanie. W głosowaniu jawnym wzięło udział 14 radnych.
Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, przeciw-0, wstrzymało się -0

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę:

Uchwała nr 6.25.2024 

    Rady Gminy Dubicze Cerkiewne

z dnia 10 października 2024 roku

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dubicze Cerkiewne na    lata 
2024-2030

Do   podpunkt  u b  

Przewodniczący Rady przedstawił  projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 
rok.
Projekt uchwały został omówiony na komisji Rady Gminy pytań nie zgłoszono.  Projekt po 
odczytaniu został poddany pod głosowanie. W głosowaniu jawnym wzięło udział 14 radnych.

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, przeciw-0, wstrzymało się -0

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę:

Uchwała nr 6.26.2024 

    Rady Gminy Dubicze Cerkiewne

z dnia 10 października 2024 roku

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 rok

Do podpunktu c

Przewodniczący Rady przedstawił  projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu 
ogólnego gminy Dubicze Cerkiewne.
Projekt uchwały został omówiony na komisji Rady Gminy pytań nie zgłoszono.  Projekt po 
odczytaniu został poddany pod głosowanie. 
W głosowaniu jawnym wzięło udział 14 radnych.
Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, przeciw-0, wstrzymało się -0

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę:

Uchwała nr 6.27.2024 

   Rady Gminy Dubicze Cerkiewne

z dnia 10 października 2024 roku



w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy Dubicze Cerkiewne.

Do podpunktu d

Przewodniczący Rady przedstawił  projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 
podatku od nieruchomości.
Projekt uchwały został omówiony na komisji Rady Gminy pytań nie zgłoszono.  Projekt po 
odczytaniu został poddany pod głosowanie. 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 14 radnych.
Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, przeciw-0, wstrzymało się -0

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę

Uchwała nr 6.28.2024 

   Rady Gminy Dubicze Cerkiewne

z dnia 10 października 2024 roku

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.

Do podpunktu e

Przewodniczący Rady przedstawił  projekt uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem do 
Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji za pośrednictwem Wojewody Podlaskiego o zmianę 
rodzaju miejscowości Pasieczniki Małe z „przysiółka wsi Witowo” na „wieś”.
Projekt uchwały został omówiony na komisji Rady Gminy pytań nie zgłoszono.  Projekt po 
odczytaniu został poddany pod głosowanie. 
W głosowaniu jawnym wzięło udział 14 radnych.
Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, przeciw-0, wstrzymało się -0

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę

Uchwała nr 6.29.2024 

   Rady Gminy Dubicze Cerkiewne

z dnia 10 października 2024 roku

w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji za 
pośrednictwem Wojewody Podlaskiego o zmianę rodzaju miejscowości Pasieczniki Małe z 
„przysiółka wsi Witowo” na „wieś”.

Do podpunktu f

Przewodniczący Rady przedstawił  projekt uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem do 
Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji za pośrednictwem Wojewody Podlaskiego o zmianę 
rodzaju miejscowości Piaski z „przysiółka wsi Długi Bród” na „wieś” 
Projekt uchwały został omówiony na komisji Rady Gminy pytań nie zgłoszono.  Projekt po 
odczytaniu został poddany pod głosowanie. 
W głosowaniu jawnym wzięło udział 14 radnych.
Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, przeciw-0, wstrzymało się -0

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę

Uchwała nr 6.30.2024 

   Rady Gminy Dubicze Cerkiewne



z dnia 10 października 2024 roku

w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji za 
pośrednictwem Wojewody Podlaskiego o zmianę rodzaju miejscowości Piaski z „przysiółka 
wsi Długi Bród” na „wieś”

Do podpunktu g

Przewodniczący Rady przedstawił  projekt uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem do 
Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji za pośrednictwem Wojewody Podlaskiego o zmianę 
rodzaju miejscowości Siemiwołoki z „przysiółka wsi Jagodniki” na „kolonię”

Projekt uchwały został omówiony na komisji Rady Gminy pytań nie zgłoszono.  Projekt po 
odczytaniu został poddany pod głosowanie. 
W głosowaniu jawnym wzięło udział 14 radnych.
Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, przeciw-0, wstrzymało się -0

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę

Uchwała nr 6.31.2024 

   Rady Gminy Dubicze Cerkiewne

z dnia 10 października 2024 roku

w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji za 
pośrednictwem Wojewody Podlaskiego o zmianę rodzaju miejscowości Siemiwołoki z 
„przysiółka wsi Jagodniki” na „kolonię”

Do podpunktu h

Przewodniczący Rady przedstawił  projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie  
"Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na 
terenie Gminy Dubicze Cerkiewne w 2024 roku"
Projekt uchwały został omówiony na komisji Rady Gminy pytań nie zgłoszono.  Projekt po 
odczytaniu został poddany pod głosowanie. 
W głosowaniu jawnym wzięło udział 14 radnych.
Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, przeciw-0, wstrzymało się -0

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę

Uchwała nr 6.32.2024 

   Rady Gminy Dubicze Cerkiewne

z dnia 10 października 2024 roku

w sprawie zmiany uchwały w sprawie  "Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Dubicze Cerkiewne w 2024 roku"

Do punktu 6
Wójt  gminy  przedstawił  sprawozdanie  z  działalności  między  sesjami.  Na  wstępie  wójt
poinformował, że:

-  zostały wysłane wnioski do Zarządu Dróg Powiatowych w Hajnówce odnośnie odkrzaczania dróg
i jeśli otrzymamy odpowiedź radni zostaną poinformowani. 

- topola w miejscowości Rutka rośnie na gruntach prywatnych i jeśli właściciel zechce ją wyciąć
musi złożyć wniosek do Gminy. 

- przepust w miejscowości Rutka został naprawiony 



- w miejscowości Wiluki przy użyciu wysięgnika obcięte zostały gałęzie na drodze powiatowej

- we wsi Wiluki pracowała też równiarka, ale należy jeszcze wyrównać pobocza (być może uda się
wejść w kontakt i wykonać zadanie przy współpracy z wojskiem)

- w ostatnim okresie poprawiono drogę Górny Gród – Wygon

- odkrzaczono cmentarz choleryczny w Starym Korninie

- uczestniczył w dożynkach w Hajnówce

- zakończono budowę kanalizacji w Tofiłowcach - I etap.

Następnie wójt poinformował, że w 2025r. remontowane będą następujące drogi:

- Grabowiec  - Saki

- Tofiłowce – Koryciski

- Dubicze Cerkiewne – Rutka

- Dubicze Cerkiewne – (od ul. Parkowej do Strażnicy Straży Granicznej). 

Wójt  poinformował  też,  że  odebrane  zostały  prace  po  remoncie  Izby  Kultury  i  Tradycji  w
Dubiczach  Cerkiewnych  oraz  rozpoczęły  się  prace  przy  rewitalizacji  miejscowości  Dubicze
Cerkiewne w obrębie budynku Gminy, GOK- u i  Ośrodka Zdrowia w Dubiczach Cerkiewnych.
Wójt uczestniczył też w turnieju oldbojów OSP. Zawody wygrała drużyna oldbojów z Korycisk.
Wójt  poinformował,  że  nastąpiła  zmiana  lekarza  w GOZ w Dubiczach  Cerkiewnych.  Z  pracy
zrezygnował lekarz Kida, a na jego miejsce przychodzi lekarz z Ukrainy, który będzie mieszkał w
budynku GOZ w Dubiczach Cerkiewnych i przyjmował będzie pacjentów w środy i czwartki po
południu.W dalszym ciągu brak jest chętnego do obsadzenia gabinetu stomatologicznego.

Sprawozdanie zostało przyjęte przez radnych.

Do punktu 7

W sprawach  różnych  radni  zgłosili  wniosek  aby to  sołtysi  dokonali  zbiórki  środków na  rzecz
powodzian. Ponadto zgłoszono następujące wnioski:

Wniosek Pana Adam Korcz  radny wsi Tofiłowce w sprawie:

- naprawy przepustu na drodze powiatowej w Tofiłowcach

Wniosek Pana Wojciecha Siegień  radnego  wsi Czechy Orlańskie, Jelonka   w sprawie:

- radny zapytał czym się różni przebudowa od remontu. Radny Karpiuk odpowiedział, że remont
świetlicy  w  Wojnówce  został  częściowo  wykonany  za  środki  z  Koła  Gospodyń  Wiejskich  w
Wojnówce. Kendyś dodał, że remont  był też wykonywany ze środków funduszu sołeckiego. Radny
Siegień stwierdził że w świetlicy wiejskiej w Czechach Orlańskich brak jest ogrzewania i łazienki.
Radny  stwierdził,  że  Koło  Gospodyń  Wiejskich  w  Czechach  Orlańskich  nie  posiada  żadnych
środków na dokonanie w/w remontów.  Radny stwierdził,  że należy wykonać dokumentację na
remont i przebudowę  świetlicy w Wojnówce i Czechach Orlańskich.

Wniosek Pana Wieczysława Korcha  radnego wsi Witowo w sprawie:

-  zorganizowania spotkania z sołtysami.

Do punktu 8

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy podziękował radnym i
osobom zaproszonym za udział w sesji po czym o godzinie 15:20 zamknął obrady  6 sesji  Rady
Gminy.

                                                                                                        Przewodniczący 



                                                                                                  Rady Dubicze Cerkiewne

Jerzy Karpiuk

Protokołowała:

  Ludmiła Pietruczuk

  

                                                                                                        


	Do punktu 3

